# \*العبرة \*:

وقف مهاتير بينهم مستغرباً،

وقال: \*لم أطلب من أحد تفجير بالونة الآخر\*؟

\*ولو أن كل شخص وقف من دون اتخاذ قرار سلبي ضد الآخر\*، لنال الجميع الجوائز، ولكن التفكير السلبي يطغى على الجميع ، كل منا يفكر في النجاح على حساب الآخرين. مع أن النجاح متاح للجميع، \* ولكن للأسف البعض يتجه نحو تدمير الآخر وهدمه لكي يحقق النجاح \*.

هذه - وللأسف - \*حقيقة \* موجودة في حياتنا الواقعية.

\* إن نجاحك لا يستوجب عليك أن تسعى لفشل غيرك\* .. \* كلما أحسنت نيتك، أحسن الله حالك \*! \* وكلما أزلت الحسد من قلبك وتمنيت الخير لغيرك يوفقك الله للخير والنجاح\*

### 6-



# مركز ضمان الجودة والتأهيل للاعتماد

# نشرة رقم (۱۳)

### عنوان المركز:

المبنى الإدارى بجامعة أسيوط جناح (د) الدور الثانى غرف (١٥، ١٦، ١٨) أسيوط – ١٥٥٥ – ج. م. ع تليفون وفاكس: ٢١٢١ / ٢٨٠ داخلى (٣٢١٦ ، ٣٢١٨)

E.mail: auqaac2013@yahoo.com Web Site: www.aun.edu.eg/evaluation/index.

\* دع بالونتي واحفظ بالونتك \*

يُقال إنّه في عام ١٩٧٤ كان \*مهاتير محمد\* ضيف شرف في حفل الأنشطة الختامية لمدارس «كوبانج باسو» في ماليزيا، وذلك قبل أن يصبح \*وزيرأ للتعليم\* في السنة التالية، ثم \* رئيساً للوزراء \* عام ١٩٨١.

قام مهاتير في ذلك الحفل بطرح فكرة عمل مسابقة للمدرسين، وليست للطلاب، \*وهي توزيع بالونات على كل مدرس\*، ثم طلب أن يأخذ كل مدرس بالونة وينفخها، ومن ثم يربطها في رجله، فعلاً قام كل مدرس بنفخ البالونة وربطها في رجله.

جمع مهاتير جميع المدرسين في ساحة مستديرة ومحدودة، وقال: \*لدي مجموعة من الجوائز وسأبدأ من الآن بحساب دقيقة واحدة فقط\*، \*وبعد دقيقة سيأخذ كل مدرس مازال محتفظاً ببالونته جائزة\*! بدأ الوقت وهجم الجميع بعضهم على بعض،

بدأ الوقت وهجم الجميع بعضهم على بعض، كل منهم يريد تفجير بالونة الآخر، حتى انتهى الوقت!

## THE BLACK DOT

One day a professor entered the classroom and asked his students to prepare for a surprise test. They waited anxiously at their desks for the test to begin. The professor walked around the class and handed out the question paper with the text facing downwards. Once she handed them all out, she asked her students to turn the page and begin. To everyone's surprise, there were no questions, just a black dot in the center of the page.

The professor said to everyone "I want you to write what you see there." The worried students began to do what they,d been told to do. At the end of the class, the professor took all the answers and read them aloud in front of the students.

All of them with no exceptions described the black dot, trying to explain its position in the middle of the sheet.

After all had been read, the classroom was silent. The professor began to explain, "I am not going to grade on you this, I just wanted to give you something to think about. No one wrote about the white part of the paper. Everyone focused on the black dot and the same happens in our lives.

We have a white paper many wonderful things we have or happen round us but we take for granted and focus our attention and energy on small dotlike failures and disappointments...

the health issues the money that we need, the luxuries we don,t have relationship, complications problems with a family member, the disappointment with a friends and so on life ia a special gift and we always have reasons to celebrate it is changing renewing everyday

our friends, jobs, livelihood, live, family, all the miracles you need to realize that the dark spots are very small and only few and yet we allow these to pollute our minds. Take your eyes away from the black spots in your life. Enjoy each one of your blessings, each moment that life gives you.

-2.